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中央新聞網 05月 25日電 （記者 唐貴江） 広東省衛計委は 25日、手足口病の注意情報を発出した。 情

報では、05 月 22 日までに全省で手足口病患者 57,554 例、死亡者 2 例が報告されている； 2016 年同期の

患者数（112,708例）と比較すると 48.94％下降しており、死亡者数も 3名から 1名減少している。 

モニタリングの結果、広東省における手足口病の病原体は主にエンテロウィルス 71 型（EV71 型：宮本

注：このタイプの手足口病では死亡例が多発した事例がある）となっていることが判明した。 専門家のア

セスメントでは： 毎年 05 月～07月が広東省の手足口病ピーク期となっており、05月以来、広東省の手足

口病は既に流行ピーク期に突入している。 発症についてはこの後にも比較的高いレベルになり、一部患者

においては、重症化或いは死亡リスクも上昇し、学校や幼稚園などの単位においては、集中発生のリスク

も高くなる。 

手足口病を有効に予防するため、広東省衛生計生委は、家長と児童においては、個人の生活習慣を良好

なものにし、手洗い励行や白湯を飲むこと、よく火の通ったものを食べること、家庭においては居室を清

潔にし、空気の通りをよくし、衣服や夜具はよく日干しすること、子供たちを人で混みあう、空気の流れ

が悪い場所には連れて行かぬようにとアドバイスをしている。 

学校や託児機構などの単位は、警戒感を高め、朝のチェックや患者のモニタリング、生活用品や娯楽用

品の清掃消毒、居住空間の通風消毒など日常の予防管理措置を採らねばならない； いろいろな人が密集、

人の流動性の高いデパートや駅、児童の遊戯場などの公共的な場所、及び幼児教育など各種児童訓練機構

は、換気通風を抑止、清掃消毒などの予防管理措置を採らねばならない。 （情報ソース： 中国新聞網） 

 

Guangdong Province Issued HFMD Alert Information 
 

Xinghua Guangzhou, May 25 (Reporter: Tang Guijiang) 

Hand, Foot and Mouth Disease (HFPC) of Guangdong province issued a hand, foot and mouth 

disease (HFMD) alert information on May 25, 2017. 

According to sources, Guangdong province reported 57,554 cases, 2 deaths on May 22: if compared 

to the same period of 2016, since last year’s number of patients was 112,708 in total, it shows 48.94% 

reduction, death cases (three (3) cases in 2016) decreased by one (1). 

Monitoring shows that the pathogens of HFMD in Guangdong province is mainly enterovirus 71 

(EV71). Experts believe that: May to July each year is HFMD peak period in the province. From May 

onward, Guangdong’s HFMD gradually entered the peak period, and some cases will develope severe 

symptom, even risk of death will be increased, schools, nursery institutions and other units might have 

higher risk of epidemic outbreak. 

To effectively prevent HFMD, Guangdong Province HFPC reminded parents and children to 

develop good personal habits, wash their hands, drink boiled water, eat cooked food, the family should 

keep the room clean, air circulation and dry the bedding and cloths in the sun clothes, try to avoid let 

children to the crowd gathered, the poor air circulation of public places. 

Schools, nursery institutions and other units should be vigilant, implement morning inspection, case 

monitoring, cleaning and disinfection of life and entertainment supplies, take care of environmental 

ventilation and cleaning, sanitation as prevention/control measures. 

 
http://www.cneb.gov.cn/2017/05/25/ARTI1495713195565746.shtml 
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中新网广州 5 月 25 日电（记者唐贵江）广东卫计委 25 日发布手足口病预警信息，据悉，截至 5 月 22 日，全省

共报告手足口病病例 57554例，死亡 2 例；较 2016 年同期相比病例数(112708 例)下降 48.94%，死亡病例(3例)

减少 1 例。 

监测显示目前广东手足口病的优势病原体主要为肠道病毒 71 型(EV71)。专家评估认为：每年 5-7 月是广东手足

口病的流行高发期，5 月份以来，广东手足口病已逐渐进入流行高发期，手足口病发病将在近期维持较高水平，

部分病例发展为重症甚至死亡的风险升高，学校、托幼机构等集体单位出现聚集性疫情的风险较高。 

为有效预防手足口病，广东省卫生计生委提醒家长和儿童要养成良好的个人生活习惯，勤洗手、喝开水、吃熟

食，家庭要保持居室清洁、空气流通和勤晒衣被，尽量避免带儿童到人群聚集、空气流通差的公共场所。 

学校、托幼机构等集体单位要提高警惕，落实晨检、病例监测、生活娱乐用品清洁消毒、环境通风消毒等日常

防控措施；各类人流密集、流动性大的商场、车站、儿童娱乐场等公共场所，以及幼儿早教等各类儿童培训机

构，要加强环境通风、清洁消毒等防控措施。（消息来源：中国新闻网） 
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